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WAARVOOR 
MAAKT 
GROENLINKS 
ZICH STERK 
IN ZEELAND?
WAT HEBBEN WE GEDAAN DE 
AFGELOPEN JAREN?

We hebben niet uit onze  

neus zitten eten!

De fractie van GroenLinks in Zeeland sluit 

een periode van vier jaar af. Het is goed om 

terug te kijken én vooruit te zien. We hebben 

verschillende suggesties gedaan voor de 

toekomst van Zeeland. Voor een groene 

toekomst, daarvan is bijna iedereen overtuigd. 

Hoe groen dan? Daarover wordt verschillend 

gedacht. 

We laten regelmatig van ons horen, stellen 

vragen, komen met alternatieven én 

oplossingen. GroenLinks maakt het verschil 

in Zeeland: groener, schoner, socialer en 

duurzamer.
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ONTPOLDEREN EN NATUUR  

GroenLinks hield de rug recht toen het erop 

aankwam: afspraken met de Vlamingen nako-

men over de ontwikkeling van het Schel-

de-estuarium. Toen (bijna) alle partijen de 

bevolking een rad voor ogen draaiden – ‘kun-

nen we het besluit misschien terugdraaien…?’- 

bleef GroenLinks duidelijk: goed voorbereide 

en logische besluiten moeten worden verde-

digd, ook als dat lastig is. Inmiddels is de pro-

cedure om de Hedwigepolder om te vormen 

naar een getijdennatuurgebied afgerond, tot 

en met de Raad van State.

Want wat was het doel ook alweer, waar ging 

het om bij de Westerschelde? Het realiseren 

van nieuwe estuariene natuur voor het behoud 

van bedreigde soorten vogels, planten en die-

ren en hun leefgebieden in het Schelde-estua-

rium. Dat was de deal: extra ruimte maken 

voor water en daarmee het bevorderen van het 

natuurlijk evenwicht in het gebied. Bijkomend 

voordeel is het ontstaan van extra waterber-

ging, ‘Ruimte voor de rivier’.

WESTERSCHELDE CONTAINER TERMINAL 

IN DE IJSKAST  

GroenLinks leidde het verzet tegen deze  

terminal, in een Natura 2000-gebied dat onvol-

doende aan- en afvoermogelijkheden heeft. 

Wij bepleitten een meer geleidelijke groei, te 

beginnen in bestaand havengebied. En zo is het 

gegaan. Na meer dan tien jaar strijd - en € 36 

miljoen armer - hebben zelfs de meest felle 

voorstanders het project in de ijskast gezet. 

GROENE 
SUCCESSEN

Ruimte voor de rivier
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BOUWEN, BOUWEN…

Al in 2008 presenteerden we - samen met 

gemeenteraadsfracties - een analyse van de 

ruimtelijke plannen voor industrie, woning-

bouw etc. We vergeleken de plannen met de 

demografische cijfers en historische ontwik-

keling. Conclusie: Zeeland verkwanselt haar 

kroonjuweel, de ruimte! En de gemeenten 

zouden enorme verliezen lijden. De uitkom-

sten zijn intussen bekend, de gevolgen liegen 

er niet om. Zo pleitte Het Financieele Dagblad 

in augustus 2014 waar GroenLinks zich al 

jaren sterk voor maakte: dat de provincie zou 

ingrijpen! 

Toch ging een meerderheid van de Staten 

akkoord met een nieuw Omgevingsplan. Met 

de mogelijkheid om zgn. hotspots in te vul-

len. Zoals de woontoren op de dijk bij het 

Veerse Meer, of het project Schelphoek op 

Schouwen-Duiveland. Onzalige plannen!

WE PASSEN 
OP DE 
RUIMTE 
IN ZEELAND
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In november 2013 organiseerde GroenLinks 

een symposium over de gevolgen van de 

decentralisatie van (jeugd)zorg naar gemeen-

ten en wat dat betekent voor de mensen in 

Zeeland. GroenLinks Tweede Kamerlid Linda 

Voortman dacht met ons mee en nam de con-

clusies mee naar Den Haag. Op verzoek van 

aanwezigen kwam er in oktober 2014 een ver-

volg. Zorgen werden uitgesproken, meningen 

gedeeld en conclusies getrokken. Opnieuw 

nam Linda Voortman haar bevindingen mee 

naar Den Haag, waar zij in de Kamerdebatten 

opkomt voor degenen om wie het gaat. Deze 

mensen mogen hun zorg namelijk niet verlie-

zen, dat is onze zorg!

ENERGIE ÉN 
BANEN

OOG VOOR SOCIAAL ZEELAND

BIOBASE, WAT IS DAT?  

Onder leiding van GroenLinks koos de provin-

cie Zeeland de biobased economy als kern 

voor het economisch beleid. Niet om bio-

brandstof te maken, maar als grondstof voor 

hoogwaardige chemische producten. De fos-

siele grondstoffen raken op, en dus moeten 

we overstappen van een economie op fossiele 

grondstoffen naar eentje die draait op bio-

massa. En dan bedoelen we het gebruik van 

biomassa voor niet-voedsel toepassingen. 

Zoals inhoudsstoffen, chemicaliën, materia-

len, transportbrandstoffen, elektriciteit en 

warmte. Intussen is deze op groene grond-

stoffen gebaseerde economie niet alleen de 

kern van Zeeuws beleid, heel veel (Europese) 

regio’s slaan deze richting in. Zo houden we 

onze economie draaiende, voordat de grond-

stoffen echt op zijn. 
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OPWAARDERING VAN ONZE HUIZEN ÉN WERK

GroenLinks presenteerde een plan om de 

bestaande woningvoorraad te verduurzamen, 

met als doel energiebesparing en meer woon-

comfort. Tegelijk is het een flinke impuls voor 

de lokale en regionale economie. Een mooi 

voorbeeld van win-win: de bewoners komen 

er warmer bij te zitten, en het is werkgelegen-

heid. Werkgevers en ondernemers waren 

enthousiast. De uitvoering is intussen opge-

nomen in het landelijk Energieakkoord. 

RESTWARMTEBENUTTING

In Zeeland wordt – vooral door de industrie – 

een enorme hoeveelheid warmte geprodu-

ceerd. Deze kostbare energie gaat voor een 

groot deel verloren. Grote bedrijven moeten 

vanaf 2013 betalen voor CO2-rechten, dus is 

restwarmte een haalbare en betaalbare ener-

giebron. Ook de woningbouw maakt moeilijke 

tijden door en energiezuinige huizen worden 

makkelijker verkocht. We deden een voorstel 

voor onderzoek, samen met GroenLinks Goes, 

Middelburg en Vlissingen. Het voorstel werd 

aangenomen! 

Deze hebben we straks niet  

meer nodig in huis!
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ONZE 
PROVINCIE 
SCHONER EN 
DUURZAMER
STOPPEN MET ONVEILIGE KERNENERGIE  

GroenLinks Zeeland liep altijd in de spits tegen kernenergie. Ook 

toen energieleverancier DELTA, gesteund door een meerderheid in 

politiek Zeeland, een tweede kerncentrale wilde bouwen. De afloop 

is bekend: die tweede kerncentrale komt er niet. Het alternatief: 

windenergie! Dit geeft tegelijk veel meer economische activiteit in 

de haven van Vlissingen. Want windenergie is de grootste econo-

mische groeier in Zeeland. 

Ook zetten we ons in om onderzoeken over de veiligheid van de 

bestaande kerncentrale – een oudje dat allang met pensioen hoort 

te zijn – boven water te krijgen. Die informatie kregen we, en we 

blijven druk op de ketel houden!
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SCHONE LUCHT  

Met ingang van juni 2011 moet Nederland 

voldoen aan de EU-normen voor schone 

luncht, de zogeheten fijnstofnormen. Groen-

Links vraagt zich voortdurend af hoe het in 

Zeeland gesteld is met de schone lucht en 

stelt met regelmaat vragen aan Gedeputeerde 

Staten.

AFBOUWEN VAN DE MEGASTALLEN  

Als het aan GroenLinks ligt, komen er geen 

nieuwe megastallen en worden de bestaande 

stallen niet uitgebreid. Sterker nog: we heb-

ben ze liever helemaal niet. Dieren komen 

nooit buiten en zien geen daglicht. Ook pas-

sen de stallen niet in het Zeeuwse landschap. 

GroenLinks pleit voor omschakeling naar 

kleinschalige, duurzame en diervriendelijke 

landbouw.

LANDBOUWGIF EN BOLLENTEELT  

Zembla berichtte eind 2013 over het gebruik 

van landbouwgif bij de teelt van lelies. Het 

genoemde middel - metam-natrium, ook wel 

monam - kan direct maar ook op termijn ern-

stige gezondheidsproblemen veroorzaken. Zo 

bleken zich o.a. in het Zeeuws-Vlaamse dorp 

Overslag niet geringe gezondheidsproblemen 

voor te doen. GroenLinks stelde vragen over 

de bollenteelt die versnipperd over heel  

AANDACHT VOOR VOLKSGEZONDHEID 
EN DIERENWELZIJN

Zeeland blijkt plaats te vinden. Er ligt een 

negatief advies voor gebruik van dit middel. 

Daarom verzochten we de gedeputeerde er bij 

de landbouw op aan te dringen het middel 

conform de gebruiksvoorschriften in te zetten. 

Onderzoek toonde aan dat vanwege het  

hoge gebruik van chemische bestrijdingsmid-

delen de teelt van bollen, waaronder lelies, 

significante schadelijke gevolgen kan hebben 

voor (natte delen van) Natura 2000-gebieden. 

Gedeputeerde Staten geven toe dat bollen-

teelt in bepaalde natuurgebieden niet zo 

maar kan. Dat houdt in dat deze bedrijvigheid 

zo snel mogelijk uit natuurgebieden moet 

verdwijnen.

ZORGEN OM DE VOGELS  

Onderzoek toont aan dat er een relatie is tus-

sen de aanwezigheid van het gewasbescher-

mingsmiddel Imidacloprid (een insecticide of 

neonicotinoïde) in het oppervlaktewater en 

de achteruitgang van vogels. Vogelbescher-

ming riep de politiek op per direct het middel 

Imidacloprid te verbieden. Door het stellen 

van vragen vroeg GroenLinks aandacht voor 

dit probleem. In mei 2014 werd het middel 

verboden, maar blijkbaar wordt het nog op 

grote schaal gebruikt.



10

GROENLINKS IS KAMPIOEN IN HET 
STELLEN VAN VRAGEN 

OPENBAAR VERVOER TREIN

Waarom vindt er zo vaak onderhoud plaats aan het 

spoor? Behouden we snelle treinverbinding naar de 

Randstad en naar Brussel? We deden een voorstel voor 

haalbaarheidsonderzoek naar snellere treinverbinding 

Vlissingen–Bergen op Zoom/Roosendaal. FIETSVOET-

VEER – de Fast Ferry: Blijven de beide boten voldoende in 

de vaart? Worden de tickets niet te duur? ‘SCHONE’ BUS-

SEN: geen uitstoot, maar schonere brandstof. Intussen 

rijden ze op groen gas door Zeeland, veel stiller ook!

ZUINIG ZIJN OP DE WESTERSCHELDENATUUR 

GroenLinks pleit voor het vermijden van ingrepen in de WES-

TERSCHELDENATUUR. Dit is kostbare en unieke natuur die 

niet in optimale staat verkeert. Daarom heeft GroenLinks veel 

aandacht voor natuurherstel in dit bijzondere deltagebied.

OPCENTEN EN TARIEVEN WESTERSCHELDETUNNEL 

GroenLinks is voor het niet onnodig verhogen van de OPCEN-

TEN en de tarieven van de WESTERSCHELDETUNNEL. We zijn 

eerder voor het storten van overtollig belastinggeld in een 

‘Westerscheldetunnelfonds’ zodat de tunnel eerder tolvrij 

gemaakt kan worden.
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GROENLINKS IS KAMPIOEN IN HET 
STELLEN VAN VRAGEN WAAROVER?

ZIEKENHUISZORG EN SPOEDEISENDE HULP  

Wij zien er op toe dat ziekenhuiszorg voor iedereen 

goed bereikbaar blijft en dat ziekenvervoer en spoed-

eisende hulp een de normen voldoen. 

We stelden vragen over tekortschietend beleid. 

Hieronder een bloemlezing.

PLEIDOOI VOOR TRANSPARANTIE EN TEGEN GEHEIMHOUDING VAN STUKKEN

Als GroenLinks pleiten we voortdurend voor OPENBAARHEID EN 

TRANSPARANTIE in besluitvormingsprocessen. Vooral deze coalitie-

periode viel het op dat GS steeds vaker gebruikmaken van het instru-

ment geheimhouding. Zoals bij het faillissement van Thermphos en 

de perikelen rond DELTA nv. Het politieke proces onttrekt zich daar-

mee aan de openbaarheid. Wij vinden dat geen goede zaak.

VEILIGHEID, RAMPENBESTRIJDING EN RISICOVOLLE 

BEDRIJVEN – WAARONDER THERMPHOS

Is de Veiligheidsregio op orde, kan de Regionale 

Uitvoeringsdienst (RUD) zijn werk doen? Wie is 

verantwoordelijk voor sanering van het falliete 

THERMPHOS-terrein en wie draait er op voor de 

tientallen miljoenen die dat kost? 
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WE BRACHTEN BROCHURES UIT OVER ACTUELE ONDERWERPEN 

EN DEDEN INITIATIEFVOORSTELLEN. BIJVOORBEELD:

• De grootste provincie van Nederland is te klein

• Ruimte in Zeeland

• Visienota havenbeleid in de Schelde-Rijndelta

• Liever strand dan stranden
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